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Onderwerp: Ontwikkeling zorgkosten & financiële situatie Brabantse gemeenten  
 

15-11-19 

 

Geacht College, 

 

De provincie is verantwoordelijk voor het financieel toezicht op de Brabantse gemeenten. Daarom zijn de 

Brabantse gemeenten op basis van het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV) verplicht om jaarlijks 

uiterlijk 15 november een door de gemeenteraad vastgestelde begroting aan de provincie beschikbaar te 

stellen. 

 

Onze fractie ontvangt veel signalen over toenemende zorgkosten, die de begroting voor 2020 van de 

Brabantse gemeenten nog verder onder druk zet. Dit aangevuld met andere wettelijke- en maatschappelijke 

ontwikkelingen (o.a. Omgevingswet, klimaat, stikstof, inburgering) die extra inzet van de gemeenten vergen. 

In sommige gemeenten zijn er daardoor zelfs stevige bezuinigingen getroffen. Het is vanuit financieel toezicht 

belangrijk om te weten wat de ontwikkeling van de zorgkosten doet met de financiële situatie van de 

Brabantse gemeenten. Aangezien de provincie financieel toezicht houdt en inzicht heeft in de begroting van 

alle Brabantse gemeenten zijn wij benieuwd wat de analyse van het provinciebestuur is over de ontwikkeling 

van de kosten die de Brabantse gemeenten maken voor de zorgkosten. Op basis van deze analyse is het 

mogelijk om samen met de gemeenten bij de Rijksoverheid aan te dringen op meer middelen voor de zorg. 

 

Het is onze fractie opgevallen (o.b.v. kleine steekproef) dat gemeenten relatief grote verschillen (ook per 

inwoner) verwachten als het gaat om de effecten van de septembercirculaire en dat gemeenten verschillend 

omgaan met het opnemen van de effecten van de septembercirculaire in de gemeentebegroting. Sommige 

gemeenten nemen een groot deel van het positieve saldo op, terwijl andere gemeenten veel terughoudender 

zijn (vanwege onzekerheid over de daadwerkelijke Rijksuitgaven). De PvdA-fractie is benieuwd wat uw 

oordeel over de effecten van de septembercirculaire is en wat het Brabantbrede beeld is omtrent de wijze 

waarop de gemeenten de effecten van de septembercirculaire opnemen in hun meerjarenbegroting. Het is 

daarom lastig om een representatief en volledig beeld van de financiële situatie van de Brabantse gemeenten 

te krijgen. 

 

De PvdA-fractie heeft de volgende vragen aan uw College: 

 

1. Heeft u op de deadline uit het BBV (15-11-2019) van alle Brabantse gemeenten een door de 

gemeenteraad goedgekeurde begroting ontvangen? 

 

2. Beschikken alle Brabantse gemeenten over een sluitende begroting voor 2020? 

 

3. Beschikken alle Brabantse gemeenten over een meerjarig sluitende begroting? 

 

4. Wat is uw analyse (vanuit het perspectief van financieel toezicht op gemeenten, dus geen kwalitatief 

oordeel) over de ontwikkeling van de zorgkosten die gemeenten maken? 

 

5. Wat is uw visie op het daadwerkelijke effect van de septembercirculaire op de algemene uitkering 

van de Rijksoverheid? 

 



 

 

6. Bestaat er veel verschil de wijze waarop de Brabantse gemeenten omgaan met het opnemen van het 

saldo van de septembercirculaire in hun meerjarenprogrammabegroting? 

 

Met hartelijke groet, 

 

Stijn Smeulders 

Martijn de Kort 

 

 

 

  

 


